

Requirement for applying for Passport against a Lost or Damaged Passport.

Documents Required:

- Duly-filled in Application Form for New Passport.
- Submitting an application by the applicant requesting for a new passport against his/her lost passport.
- Original Police Report and a photocopy of the same with Legally Translated by authorized legal translators.
- Letter from the sponsor/company in English on the letter head with company stamp informing about the lost Passport and requesting for a new one.
- Photocopy of the lost passport with the Visa page and Page No. 04, Permanent Address in Bangladesh photocopy should be neat and clean; (i) if the page No.04 is not available, the applicant has to submit his/her national/voter ID and with a photocopy; (ii) if the national/voter ID card is not available, the applicant has to submit the nationality certificate issued by the Union Parishad Chairman/Paurashava Chairman/City Corporation Mayor and the certificate should be attested by the Ministry of Foreign Affairs, Dhaka.
- Newspapers' publicity copy (English), photocopy is not accepted.
- Owners/Sponsors Passport/ID copy, Trade License Copy.
- Detailed personal information/print out form Naturalization & Residency Department (Immigration) of UAE.
- 4 copies of passport size & 2 copies of Stamp size photograph.
- Along with above mentioned documents the applicant has to be present physically for an interview.
- Any other documents as and when required by the authority.

القنصلية العامة لجمهورية بنغلاديش بدبي - دولة الإمارات العربية المتحدة
الخطوات والمستندات المطلوبة لاستخراج جواز سفر بدل فاقد

- تعبئة الاستمارة الخاصة لاستخراج جواز سفر جديد.
- صاحب الجواز يقدم طلب إلى سعادة القنصل العام لإصدار جواز سفر بدل فاقد.
- شهادة فقدان جواز السفر من أقرب مركز الشرطة (الأصل + الصورة + الترجمة القانونية إلى الإنجليزية).
- رسالة من الكفيل باللغة الإنجليزية في ورقة رسمية ومختومة بختم المنشأة، تفيد بفقدان الجواز وطلب جواز جديد.
- صورة من جواز السفر المفقود، شاملة الصفحة التي عليها الإقامة في الدولة والصفحة الرابعة التي تحتوي على عنوان صاحب الجواز في بنغلاديش / وفي حالة عدم توافر الصفحة الرابعة يجب تقديم بطاقة الهوية الوطنية لصاحب الجواز، مع صورة منها / أو شهادة الجنسية الصادرة من مكتب رئيس البلدية أو عمدة القرية التي يتبعها صاحب الجواز، مصدقة من وزارة خارجية بنغلاديش.
- إعلان عن فقدان الجواز في جريدة منشورة باللغة الإنجليزية (الأصل) ولاتقبل الصورة.
- صورة من جواز سفر الكفيل أو بطاقة الهوية؛ وبطاقة المنشأة.
- تفاصيل التأشيرة أو الإقامة من أنظمة الجنسية والإقامة بالدولة.
- (عدد 4) صور فوتوغرافية لصاحب الجواز (مقاس صورة الجواز) و (2) صورة فوتوغرافية صغيرة.
- حضور صاحب الجواز في مكتب القنصل ومعه المستندات المذكورة أعلاه لإجراء مقابلة شخصية.
- أي مستند آخر إذا لزم الأمر لتقديمه إلى القنصلية.

বাংলাদেশ কনস্যুলেট জেনারেল

দুবাই, সংযুক্ত আরব আমিরাতে

হারানো পাসপোর্টের বিপরীতে নতুন পাসপোর্টের জন্য প্রয়োজনীয় কাগজপত্র

- নতুন পাসপোর্টের জন্য নির্ধারিত পূরণকৃত ফরম।
- হারানো পাসপোর্টের বিপরীতে নতুন পাসপোর্ট প্রদানের জন্য কর্তৃপক্ষ বরাবর আবেদনপত্র;
- ইংরেজীতে অনুবাদকৃত পুলিশ প্রতিবেদনের মূলকপি ও ফটোকপি;
- হারানো পাসপোর্টের বিষয় অবহিতকরণ ও অনুরোধ জানিয়ে লেটারহেড প্যাডে স্পন্সর কর্তৃক প্রদত্ত ইংরেজীতে চিঠি;
- স্থায়ী ঠিকানা (পৃঃ৪) ও ভিসার পাতাসহ হারানো পাসপোর্টের ফটোকপি। ঠিকানার পাতা না থাকলে জাতীয় পরিচয়পত্র/ভোটার আইডি কার্ড ফটোকপিসহ অথবা, ইউনিয়ন পরিষদ চেয়ারম্যান/পৌরসভা চেয়ারম্যান/সিটি কর্পোরেশন মেয়র কর্তৃক ইস্যুকৃত জাতীয়তার সনদপত্র যা পররাষ্ট্র মন্ত্রণালয়, ঢাকা কর্তৃক সত্যায়িত;
- ইংরেজী পত্রিকায় প্রকাশিত হারানো বিজ্ঞপ্তি, পত্রিকার অরিজিনাল বিজ্ঞাপন (ফটোকপি গ্রহণযোগ্য নয়), সপন্সরের পাসপোর্ট/আইডি কার্ডের ফটোকপি/কোম্পানী/অফিস কর্তৃপক্ষের দেয়া পতাকা/আইডি কার্ড;
- ৪ কপি পাসপোর্ট সাইজ ছবি এবং ২ কপি স্ট্যাম্প সাইজ ছবি;
- ব্যক্তিগত বিস্তারিত তথ্যাদি/ইউএই ইমিগ্রেশন শাখা থেকে সংগৃহীত প্রিন্ট আউট;
- উপরোল্লিখিত ডকুমেন্টসহ আবেদনকারীকে স্ব-শরীরে মৌখিক পরীক্ষার জন্য অবশ্যই কনস্যুলেটে উপস্থিত থাকতে হবে;
- কর্তৃপক্ষের চাহিদা মোতাবেক অন্য যে কোন ডকুমেন্ট।